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Zápis z 4. jednání Komise protidrogové (KP) konaného dne 27. 11. 2023 
 
Jednání bylo zahájeno v 18:00 hodin. Jednání řídil předseda komise Mgr. Matěj Štěpánek, 
který přivítal přítomné členy a konstatoval, že komise je usnášeníschopná.   
 
Přítomni: Mgr. Matěj Štěpánek, JUDr. Jaromír Badin, Mgr. Michal Kočí, p. David Krůta, 
Mgr. Pavel Mareš, p. Mikuláš Pobuda, Mgr. Ondřej Počarovský, PaedDr. Martina Richterová 
Těmínová, Mgr. Stanislav Šimek, Mgr. Jan Žufníček, Mgr. Josef Zběhlík  
 
Nepřítomni:  -  
 
Hosté: dle prezenční listiny  
 
 
Předseda komise k jednání v rámci bodu 3 přizval vedoucí adiktologické ambulance 
organizace DROP IN. Hlasováno o její přítomnosti:  
 
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 
 10 0 0 

 
 
Schválení programu 4. jednání KP 
 
Předseda komise přednesl návrh programu:   
 

1. Schválení programu  
2. Určení ověřovatele  
3. Žádost o stanovisko k přihlášce uchazeče z veřejné nabídky o pronájem volných 

nebytových prostor (Drop In) 
4. Aktuální informace z Protidrogová Komise Rady hl. m. Prahy 
5. Různé 

 
 

Hlasováno o programu ve výše uvedené podobě:  
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 
 10 0 0 

 
 

 
 

2. Určení ověřovatele 
 
Předseda komise navrhl jako ověřovatele zápisu Mgr. Ondřeje Počarovského.  
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Hlasováno o navrženém ověřovateli.   
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 
 10 0 0 

 
 
 
 

3. Žádost o stanovisko k přihlášce uchazeče z veřejné nabídky o pronájem volných 
nebytových prostor (Drop In) 

 
Předseda Komise přednesl žádost Komise majetkové a nebytových prostor a představil zaslaný 
záměr. Poté v rámci předkladu požádal přítomnou vedoucí adiktologické ambulance 
o doplnění.  
 
Ta popsala provoz adiktologických ambulancí DROP IN. Organizace provozuje dvě 
adiktologické AT ambulance, 4 úvazky. Mají dvě pracoviště P5, P12. Na Praze 5 jim končí 
pronájem, shánějí adekvátní prostory něco okolo 100 m2. V ambulancích probíhá Individuální 
terapie, pracují i se skupinami, ale to by dělali na Praze 12. Na pracovišti jsou ve dvou 
pracovnících. V jednu chvíli jsou přítomni maximálně tři klienti, ti, kteří již abstinují, ¼ klientů 
jsou lidi s duálními diagnózami, závislost je přidružená. Provoz od 8 do 19 hodin. Běžná doba 
je mezi devátou a pátou. Nikde na ně nebyly stížnosti.  
  
Diskuse: Mgr. Štěpánek, MgA. Kašpar, Mgr. Počarovský, JUDr. Badin, Mgr. Šimek, PaedDr. 
Richterová Těmínová, Mgr. Zběhlík, P. Petřík    
 
(v 18:20 příchod Dr. Těmínová Richterová)  
 
V diskusi zaznělo: Předseda Komise Mgr. Štěpánek představil základní genezi (např. prostor je 
kolaudován jako ordinace, následně přednesl tři základní argumenty pro podporu této služby 
na MČ Praha 10: 1) procesní/faktickou správnost přihlášky (splňuje podmínky; organizace 
podala „nejvyšší“ nabídku; 2) služba je z hlediska proti-závislostní politiky potřebná – 
z hlediska zdravotně-sociálních služeb – potřebná pro MČ Praha 10 a její občany, a její 
případná podpora je v souladu s Náplní plánu Komise protidrogové RMČ Praha 10. Organizace 
by nabízela potřebné spektrum služeb, které na Praze 10 chybí, služba je to více než potřebná 
3) Případná podpora této služby by byla v souladu se strategickým záměrem MHMP a 
příslušnými dokumenty (jako např. Optimální síť adiktologických služeb, který doporučuje na 
Praze 10 posílit i služby adiktologické ambulance/ordinace. Následně padl apel, že celou situaci 
řešíme v rámci protidrogové politiky, na komisi bezpečnostní to půjde začátkem prosince, i ta 
se vyjádří. Podpora zazněla od místostarosty pro sociální oblast, pana MgA Davida Kašpara. 
Služba by měla běžet vedle mateřské školy, může to vyvolat nevoli ze strany rodičů dětí? Jedná 
se o zbytečné obavy. Jsou zkušenosti se stejnou službou jako je nabízena a ta je vedle více 
školských zařízení – bez sebemenších problémů. Mgr. Počarovský podporuje, konstatuje, že 
tento typ služeb máme na území MČ pouze v rámci soukromé instituce, ne však veřejně. JUDr. 
Badin podporuje a konstatuje, že by mohla být naše MČ příkladem (moderním/progresivním), 
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z hlediska odborného (i jako policista) akcentuje, že lidé, kteří budou tuto ordinaci 
navštěvovat, to mají v hlavě srovnané, lečí se, jsou z jeho zkušeností slušní, neshlukují se, a 
z povahy služby není důvod očekávat výskyt „dealerů“ a podobných osob.  P. Krůta podporuje. 
Dr. Richterová Těmínová – podporuje. Mgr. Mareš se ptá na spádovost – Mgr. Počarovský ze 
zkušenosti vlastního zařízení - 30 procent z příslušné Prahy, ostatní odjinud. Postupně si 
najdou cestu a nebudou muset dojíždět přes celou Prahu. Klíčová součást je i spolupráce 
s příslušnou městskou částí. Je v kapacitě dělat s okolními školami prevenci? DROP IN na to 
má službu, která se na to specializuje, není to úkolem adiktologické ambulance. Mgr.  Šimek – 
také to chce, ale má pochybnosti. Zajímá ho, kdo vybral ten objekt? Je špatně, že to je u školy. 
Dělal někdo průzkum občanů v Nučické? Nebudou nadšení. Nemůžou vyloučit dealera v okolí. 
Pronájem nebo prodej? Pronájem. Doba určitá/neurčitá – zřejmě neurčitá, je výhodnější 
v případě ukončování. Stavební úpravy – to se bude bourat? Ne, jedná se úpravu interiéru, aby 
se přizpůsobilo provozu. Mgr.  Počarovský – problém to není, jako radní pro školství to 
podporuje. Nelze také přehlédnout, že DROP IN dal nejvyšší nabídku. 
 
Doporučena pozitivní komunikace dopředu. Existují zařízení problematická, adiktologické 
ambulance k nim nepatří. Je nutné to nepodcenit, komunikovat pozitivně. Partnerem pro 
komunikaci je i místní mateřská škola.    
 
Chodí tam lidi, kteří jsou objednaní, takže si toho ani nikdo nevšimne. Nepodcenit osvětu!!!  
Stavební úpravy – vymalovat a zářivky.  
 
 
 
Poté hlasováno o navrženém usnesení  
 
Komise protidrogová  
 

I. Podporuje žádost organizace Drop In o pronájem nebytových prostor na adrese 
Praha 10, Nučická 1831/40, za účelem provozu adiktologické ambulance  
 

II. Konstatuje, že i z odborného hlediska představuje tato služba přínos zejména pro 
občany Prahy 10 v oblasti dostupnosti zdravotně sociálních služeb  

 
 
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 
 10 0 1 

 
 
Mgr. Šimek dodatečně požádal, aby bylo jmenovitě uvedeno, že se hlasování zdržel.  
 
Odchod p. Zběhlík 19:00 
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4. Aktuální informace z Protidrogové Komise Rady hl. m. Prahy 
 

Předseda přednesl informace – vzniká pracovní skupina k akčnímu plánu hl. m. Prahy. Do 
skupiny by chtěl nominovat našeho protidrogového koordinátora. Mgr. Počarovský však 
navrhoval Mgr. Štěpánka, vzhledem k tomu, že stále probíhá VŘ na protidrogového 
koordinátora. (Přihlásil se jeden člověk a nebyl vhodným uchazečem.) VŘ se vypíše znovu, 
bude se to promovat, využijí možnosti magistrátní komise.  
 
Z dalších informací: 
Praha bude více spolupracovat se Středočeským krajem.   
Kyberprostor – řeší se problematika (dnes lze jednoduše objednat si drogy přes Telegram, což 
je problém).   
Nárust pacientů závislých na on-line hrách.  
Velké téma jsou nízkoprahové služby v Praze.  
 
 
Diskuse: Dr. Richterová Těmínová, JUDr. Badin, Mgr. Šimek  
 

5. Různé  
 
Další jednání KP proběhne v novém roce.  
 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a jednání ukončil v 19:15  hodin.   
 
 
Mgr. Ondřej Počarovský      Mgr. Matěj Štěpánek  
ověřovatel zápisu       předseda Komise protidrogové  
      
Pavel Petřík   
tajemník Komise protidrogové  
 
 
V Praze 18. 12.2024 


